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‘인권과 성평등 교육’ 미이수자 대상

추가 교육 시행 안내

본교는 2017학년도에 입학한 학부생과 2017학번을 부여받은 편입생부터「인

권과 성평등 교육」이수를 졸업요건으로 의무화하고 있습니다. 모든 학부생

들은 수업연한 내 서로 다른 학년도에 각 1회씩, 재학 중 최대 4회 해당 교

육을 이수하여야 졸업요건이 충족됩니다 (「교육과정 편성·운영시행세칙」 

제43조(졸업요건) 제1항). 

인권·성평등센터는 2017학년도부터 2021학년도 기간동안 「인권과 성평등 

교육」을 미이수한 학부생들을 대상으로 아래와 같이 추가 교육을 시행하오

니 해당 학생들은 이번 기회에 반드시 이수하여 주시기 바랍니다.

-  아    래  -

1. 수강대상

  2017학년도부터 본교에 입학한 학부생과 2017학번을 부여받은 편입생 중 

졸업예정자와 재학생 및 휴학생 가운데 2022학년도를 제외하고 지난 학년도

에 시행된 졸업요건 의무교육을 이수하지 않은 학생

 ※ 졸업요건 : 각 학년도별 1회씩, 재학 중 총 4회 교육 이수

2. 수강기간 : 2022년 12월 22일(목) ~ 2023년 1월 4일(수)

3. 수강방법 

  블랙보드에 등록되어 있는 ‘[미이수자] 인권과 성평등 교육’을 모두 이

수

 ※ 2022학년도 교육을 제외한 개인별 부족한 이수 횟수만큼 자동 등록되어 있음.

 ※ 추가 교육을 모두 이수하더라도 2022학년도 정규교육을 듣지 않는 경우 이수 횟

수 1회가 부족하여 졸업요건이 충족되지 않으므로 2022학년도 교육 미이수자는 

반드시 ‘블랙보드-안내페이지’에서 직접 교육을 등록하여 이수해야 함.
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 ※ 2022학년도 교육 수강기간 : 2023년 2월 10일(금) 오후 5시까지 (졸업예정자의 경

우는 졸업사정 기간으로 인하여 2023년 1월 22일(일) 자정까지)

 ※ 2023년 1월 개강 예정이었던 2023학년도 교육 사전 업로드는 추가 교육으로 대체

합니다.

           

4. 교육내용 

 1) 교육 (각 코스별 미이수 횟수 1회씩 차감)

  ① [미이수자] 2021 인권과 성평등 교육

  ② [미이수자] 2020 인권과 성평등 교육

  ③ [미이수자] 2019 인권과 성평등 교육

 ※ 교육은 국문, 영문 (단, 2021학년도 교육은 중문 포함)으로 제공됨.

 ※ 학생의 미이수 학년도 교육이 자동 등록되어 있음.

 2) 이수 방법 : 블랙보드에 탑재된 온라인 콘텐츠 시청 후 퀴즈 응시 (70점 이상 이

수 인정)

 ※ 반드시 각 단계별 이수 완료 필수.

 ※ 배속으로 영상을 재생하는 경우, 교육 이수 시간 불인정.

 ※ 교육 영상시청 상황은 트래킹 되며 100%에 미달하는 경우, 이수확인 불가.

5. 유의사항

- 「인권과 성평등 교육」 수강 이외의 졸업 사정에 관해서는 소속 학과 행

정실에 문의하십시오.

- 추가 교육의 최종 이수내역은 2023년 1월 말 포털(KUPID)> 수업> 교육이수

현황조회에 반영됩니다.

- 기타 문의는 인권·성평등센터 이메일(humanrights@korea.ac.kr)로 인적사

항(이름과 학번)과 함께 보내 주시면 순차적으로 답변드리겠습니다.

끝.

mailto:humanrights@korea.ac.kr
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Notice : Make-up Courses for 

‘Human Rights and Gender Equity Courses’

 KU has provided 「Human Rights and Gender Equity Courses (hereafter 
‘HRGE’ Course)」 to all members of KU since 2017, and mandated the 
completion of the HRGE course as a graduation requirement. 
 All undergraduate students should take the HRGE course once a year 
(*‘a year’ means ‘an academic year’ here), and in total four times while 
attending the shool to meet their graduation requirements. (「Detailed 
rules for the curriculum organization and operation」Article 43, (degree 
requirements) Paragraph 1).
 KU Center for Human Rights and Gender Equity plans to provide 
make-up courses for undergraduate students who have not completed 
the courses from 2017 to 2021, so please carefully read the following 
notice and be sure to complete the requirements.

1. Subjects of the make-up courses
  Undergraduate students who entered KU after 2017 or transfer 
students whose student ID starts with the number up to 2017 who have 
not completed the HRGE courses between 2017 and 2021. 
 ※ Graduation Requirement: Completion of the HRGE course for four times while 

attending the school ; once each per grade (an academic year)

2. Duration : from 22 December, 2022 (Thursday) to 4 January, 2023 
(Wednesday)

3. How to take the courses
  Should take All make-up courses seen on Blackborad
 ※ All students are automatically registered to their missed courses on the 

blackboard except for the 2022 HRGE course. 
 ※ These make-up courses are for the courses between 2017 and 2021, so 
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2022 HRGE course must be completed separately in order to graduate. 
Students who did not took 2022 HRGE course should enroll on the course at 
‘Blackboard - Institution Page(안내페이지)’ by themselves.

 ※ Consult the relevant notice on ‘KUPID – Notices’ to get detailed information 
about how to enroll on and complete the 2022 HRGE course.

 ※ Duration of 2022 HRGE course : Until February 10, 2023 (Fri) 5p.m. 
   (Prospective graduates : Until January 22, 2023 (Sun) )
 ※ The pre-upload of 2023 HRGE course, which was scheduled to open in 

January  2023, will be replaced by Make-up Courses.
           
4. Contents
 1) Courses provided (Completion of each course would make up for 1 

previously missed course)
  ① [make-up course] 2021 HRGE Course ([미이수자] 2021 인권과 성평등 

교육)
  ② [make-up course] 2020 HRGE Course ([미이수자] 2020 인권과 성평등 
교육)
  ③ [make-up course] 2019 HRGE Course ([미이수자] 2019 인권과 성평등 
교육)
 ※ Courses are provided in Korean and English (for 2021, Korean, English and 

Chinese).
 ※ Students are automatically registered to their missed courses.

 2) How to complete the course : Watch all the video clips uploaded on 
the blackboard, and then pass the quiz. (get higher than 70 points 
out of 100).

 ※ All steps must be completed.
 ※ Do not skip or fast-forward videos.
 ※ Your video viewing record is tracked, so you will not be able to complete 

the course if all videos are not watched 100%.

5. Cautions
- Regarding all other requirements for graduation other than HRGE, 

please consult your department office.
- Please visit ‘KU portal website(KUPID)> 수업(Course) > 

교육이수현황조회 (education completion status check)’ at the end of 
January, 2023 to confirm your course completion. (only available in 
Korean website page)
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- For further inquiries concerning HRGE courses, please e-mail to 
humanrights@korea.ac.kr including your name and student ID, then the 
center will answer the mails sequentially.

mailto:humanrights@korea.ac.kr
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‘人权与性平等教育’ 
课程未修者追加教育施行通知

本校从2017学年度入学的本科生和被赋予2017学号的插班生开始,将须修完"人权
与性别平等教育"列入毕业条件。所有本科生在授课年限内,不同年级各修1次,在校
期间最多接受4次相关教育才可满足毕业条件(《教育课程编制·运营实施细则》第
43条(毕业条件)第1款)。 

人权与性别平等中心将以2017学年度至2021学年度期间未完成"人权与性别平等
教育"的本科生为对象,进行以下追加教育,请相关学生务必借此机会修完本课程。

1. 听课对象

2017学年度入学本校的本科生和被赋予2017学号的插班生中、应届毕业生、在校
生以及休学生中,除2022学年度外,没有完成前学年度实行的义务教育以致未达毕
业条件的学生。 
※ 毕业条件 : 每个年级各1次,在校期间共须修4次

2. 听课时间 : 2022年 12月 22日(周四) ~ 2023年 1月 4日(周三)

3. 听课方法 

全部修完登陆在Blackboard上的‘[未进修者] 人权与性平等教育’即‘  ( [미이수자] 
인권과 성평등 교육’ )

※ 除2022年学年度教育外,个人须进行补充进修的次数会自动显示。
※即使完成所有追加教育，如若2022学年度的正规教育没有修完，也会因进修次数不足

而无法满足毕业条件。因此2022学年度教育的未修这请务必在“Blackboard-指南页面 
即‘블랙보드-안내페이지’里由本人亲自登录课程并修完。   

※ 2022学年度教育听课截止时间 : 2023年 2月 10日(周五) 下午5点 截止
   (应届毕业生 : 2023年 1月22日(周日) 午夜 截止)

※ 原定于2023年1月开始的2023学年度教育的事前上传将由追加教育代替。
4. 教育内容
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1) 教育 (每门课程可抵消一次未修次数)

  ① [미이수자] 2021 인권과 성평등 교육 -[未修者]2021人权与性平等教育

  ② [미이수자] 2020 인권과 성평등 교육 -[未修者]2020人权与性平等教育

  ③ [미이수자] 2019 인권과 성평등 교육 -[未修者]2019人权与性平等教育

※ 本教育由韩文、英文进行。（2021学年度教育中包含中文课程）
※ 每位学生未修学年对应的课程会自动显示。

2) 听课方法 : 观看Blackboard上的线上课程后完成Quiz问答题

             (70分以上则认证已修完此课程)

※ 须完成所有阶段才可认证已修。
※ 以倍速播放课程视频时，不给予课程已修认证。
※ 观看课程视频时系统会进行跟踪，没有达到100%的情况下，不给予已修认证。

5. 注意事项

- 与“人权与性平等教育”课程相关以外的毕业条件请咨询所属学科行政室。
- 追加教育的最终已修内容将会在2023年1月底反应在 KUPID（포털）> 

课程（수업） > 教育已修情况查询（교육이수현황조회）中。
- 其他疑问请发送至人权与性平等中心邮箱 (humanrights@korea.ac.kr)， 

请在发送时附带上您的姓名与学号，我们将按序给予回复。

结尾.

mailto:humanrights@korea.ac.kr

